
Sitno, 30 czerwca 2010 roku

ST - 0043/V/46/2010

Protokół Nr XLVI/2010
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 30 czerwca 2010 roku

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Podjęcie Uchwał:

- w sprawie zmiany gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
   alkoholowych na rok 2010,
- w sprawie sprostowania błędu w Uchwale Nr XLII/246/2010 w sprawie zmian miejscowego
   planu zagospodarowania przestrzennego gminy Sitno,
- w sprawie zasad umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych,
- w sprawie zawarcia porozumienia z Miastem Zamość dotyczącego projektu „Regionalny” 
   Zakład Zagospodarowania Odpadów w Dębowcu”. 
- w sprawie zmian w budżecie Gminy Sitno na 2010 rok, 
- w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Sitno
   (uchwała przekazana będzie na sesji).

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno.
6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
7. Sprawy różne.
8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
9. Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 
1. Adamczuk Małgorzata
2. Brzozowski Janusz
3. Gazda Antoni
4. Juszczak Andrzej
5. Karski Aleksander
6. Kozak Leszek
7. Łuczyszyn Lucjan
8. Mazurek Janusz
9. Mazurek Jerzy
10. Monastryski Ryszard
11. Niedźwiedź Zygmunt
12. Pawlicha Bogdan
13. Szajnoga Marek
14. Tukiendorf Edward
15. Wrotniak Mieczysław
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Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia  obrad  XLVI Sesji  Rady  Gminy  w bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący  powitał  Radnych  a  także  gości:  Wójta  Gminy  Pana  Kajetana 
Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy Panią Jolantę 
Hryciuk,  Przewodniczącego Rady Osiedla  Pana Marka Biłanta,  sołtys Horyszowa 
Polskiego Panią Janinę Zawadę.
Obrady rozpoczęły się o godz. 12°° i trwały do godz. 15°°.

Ad 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

       Przewodniczący  Rady  Gminy Pan  Edward  Tukiendorf  na  podstawie  listy 
obecności stwierdził, że w obradach sesji uczestniczy 15 Radnych, co stanowi pełne 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad  pytając 
czy są do niego uwagi.
Pan Wójt  przedstawił  informację  o  dodatkowych dwóch uchwałach,  które  zostały 
przekazane na sesji.
Państwo  Radni  nie  wnosili  uwag  do  przedstawionego  porządku  obrad  i  przyjęli 
go jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

       Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by  w skład Komisji  Uchwał 
i Wniosków weszli Radni: Lucjan Łuczyszyn, Mieczysław Wrotniak i Antoni Gazda.
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 4
Podjęcie Uchwał

Przy podejmowaniu uchwał brało udział 14 Radnych.
Pan Mieczysław Wrotniak odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia:
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1) Uchwała Nr XLVI/261/2010 Rady Gminy w Sitnie z dnia 30 czerwca 2010 r. 
w  sprawie  zmiany  gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania 
problemów alkoholowych na rok 2010.
Projekt Uchwały omówił Pan Wójt.
Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 12 głosach za, 0 przeciw 
i 2 głosach wstrzymujących.

2) Uchwała Nr XLVI/262/2010 Rady Gminy w Sitnie z dnia 30 czerwca 2010 r. 
w  sprawie  sprostowania  błędu w Uchwale  Nr  XLII/246/2010 Rady  Gminy 
Sitno z dnia 25 lutego 2010 r. w sprawie uchwalenia zmian miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Sitno.
Pan Andrzej Juszczak zapytał jakich działek dotyczy proponowana odległość 
zabudowy.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  była  przyjmowana  zmiana  działki  Pana 
Litaszewskiego. W Uchwale projektant popełnił błąd – zapisał złą odległość 
linii  zabudowy  od  drogi  krajowej.  Dlatego  potrzebna  jest  obecna  Uchwała 
naprawiająca ten błąd.
Wyżej  wymieniona  Uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  w  głosowaniu 
jawnym.

3) Uchwała Nr XLVI/263/2010 Rady Gminy w Sitnie z dnia 30 czerwca 2010 r. 
w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i  trybu umarzania, odraczania lub 
rozkładania  na  raty  spłaty  należności  pieniężnych,  mających  charakter 
cywilnoprawny, przypadających Gminie Sitno oraz jej jednostkom podległym, 
a  także  warunki  dopuszczalności  pomocy  publicznej  w  przypadkach, 
w  których  ulga  stanowić  będzie  pomoc  publiczną  oraz  osoby  uprawnione 
do udzielenia tych ulg.
Projekt Uchwały wyjaśnił Pan Sekretarz.
Uchwała  ta  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  12  głosach  za, 
0 przeciw i 2 głosach wstrzymujących.

4) Uchwała Nr XLVI/264/2010 Rady Gminy w Sitnie z dnia 30 czerwca 2010 r. 
w  sprawie  zawarcia  porozumienia  międzygminnego  z  Miastem  Zamość 
dotyczącego  gospodarki  odpadami  w  zakresie  utrzymania  wysypisk 
i unieszkodliwiania odpadów komunalnych, realizowanej w ramach projektu 
pn. „Regionalny Zakład Zagospodarowania Odpadów w Dębowcu”.
Projekt Uchwały wyjaśnił Pan Wójt.
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, że jest to dosyć kontrowersyjna 
uchwała,  gdyż  wg.  jej  zapisów  o  wszystkich  kosztach  i  opłatach  będzie 
decydowało miasto Zamość.
Pan  Andrzej  Juszczak  zauważył,  że  to  powinna  być  umowa  trójstronna 
pomiędzy miastem Zamość, gminą Sitno a dostawcami śmieci.
Pan Wójt zgodził się z tym, że w chwili obecnej funkcjonowanie tego zakładu 
jest pewną niewiadomą, ale to gmina odpowiada za gospodarkę odpadami.
Pan Sekretarz dodał, że jeżeli gmina nie podpisze tego porozumienia to sama 
będzie musiała utworzyć wysypisko. 
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Po  podpisaniu  porozumienia  miasto  Zamość  przejmie  obowiązki  gminy 
i  będzie  zawierać  umowy  z  mieszkańcami.  Jak  nie  przyjmie  się  tego 
porozumienia  to  miasto  nie  zbilansuje  ilość  potrzebnych  odpadów  (chodzi 
o efekt ekologiczny).
Pan  Andrzej  Juszczak  zauważył,  że  w  takim  przypadku  odpadną  firmy 
prywatne i mieszkańcy nie będą mieli żadnego wyboru.
Pan Janusz Brzozowski stwierdził, że gminie Sitno najbliżej jest do wysypiska 
w Dębowcu i  jeżeli  gmina nie podejmie uchwały to może być wykluczona 
z funkcjonowania przyszłego Zakładu.
Pan  Wójt  dodał,  że  jeżeli  miasto  Zamość  poważnie  myśli  o  budowie  tego 
Zakładu  to  musi  zabezpieczyć  odpowiednią  liczbę  mieszkańców.  Dlatego 
miasto  musi  współpracować  z  15  gminami  powiatu  zamojskiego.  Jest 
Zamojsko-Roztoczański Związek Gmin, który będzie sprawdzał czy koszty dla 
mieszkańców nie są za wysokie.
Pan  Sekretarz  zauważył,  że  na  budowę  tego  Zakładu  są  przyznane  środki 
z  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa  Lubelskiego 
i  potrzebne będzie  zachowanie trwałości  projektu.  Zakład będzie  zmuszony 
pobrać  odpowiednią  ilość  odpadów i  dlatego  nie  powinno  być  problemów 
z ceną usług.     
Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że miasto Zamość chce być głównym 
decydentem a gminy będą musiały się podporządkować. W tym porozumieniu 
nie ma ani jednego zapisu o reprezentacji  gminy w tym nowym Zakładzie. 
Ta uchwała jest niekorzystna dla gminy.
Następnie Przewodniczący zapytał kto jest za przyjęciem ww. Uchwały.
Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 13 głosach za, 0 przeciw 
i 1 głosie wstrzymującym.

5) Uchwała Nr XLVI/265/2010 Rady Gminy w Sitnie z dnia 30 czerwca 2010 r. 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2010 rok.
Projekt Uchwały przedstawiła Pani Skarbnik.
Pan  Sekretarz  poinformował  o  dodatkowych  środkach  na  I  turę  wyborów 
prezydenckich – 6.750,-zł.
Pani Skarbnik dodała, odnośnie wypłacania stypendiów, że 20 % wydatków 
będą stanowiły środki gminy.
Następnie  ww.  Uchwała  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  12 
głosach za, 0 przeciw i 2 głosach wstrzymujących. 

6) Uchwała Nr XLVI/266/2010 Rady Gminy w Sitnie z dnia 30 czerwca 2010 r. 
w  sprawie  uchwalenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Sitno.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  chodzi  o  działki  Pana  Łygasa  (Jarosławiec). 
Wcześniej było planowane 14 działek teraz – 6. Jest już pozytywna decyzja 
ochrony środowiska. Trzeba tylko ustalić opłatę planistyczną w § 5.
Państwo Radni opowiedzieli się za ustaleniem 10 % opłaty.
Następnie ww. Uchwała została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.  
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Ad. 5
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno Pan dr inż. Kajetan Protas.
Poruszone zagadnienia:

1) realizacja  spraw  gospodarczych  (m.in.  sprawa  utwardzenia  placu 
w Jarosławcu,  informacja  nt.  dokumentacji  technicznej  budynku w N.  Kol. 
Horyszów Polski – koszt ok. 16.000,-zł),

2) wyniki przetargów na realizację odcinków drogowych,
3) realizacja prac melioracyjnych,
4) informacja nt. poprawy dróg (odsiewka materiału z torów, 30.000,-zł z FOGR 

na drogę w Horyszowie Polskim),
5) informacja nt. pomocy dla Gminy Wilków,
6) realizacja spraw oświatowo-sportowych,
7) wynik przetargu na utylizację azbestu,
8) podsumowanie I tury wyborów prezydenckich,
9) informacja nt. wystawy rolniczej w Sitnie,
10)funkcjonowanie gospodarstwa pomocniczego,
11)podsumowanie wydarzeń kulturalno-społeczno-sportowych.

Ad. 6
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

Ad. 7
Sprawy różne

Pan Lucjan Łuczyszyn zapytał o budowę drogi Sitno „Góra”.
Pan Wójt wyjaśnił, że trwają prace nad realizacją tej drogi.
Pan  Jerzy  Mazurek  zapytał  o  sprawę  wymiany  okien  w  Szkole  w  Cześnikach, 
równanie  dróg  dojazdowych  do  pól  oraz  realizację  odcinka  drogi  do  remizy 
strażackiej.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że w Szkole w Cześnikach będą wymienione wszystkie okna 
oprócz okien małych. Zabraknie na to ok. 3 tysięcy złotych. Drogi są systematycznie 
równane, natomiast odnośnie odcinka drogi do remizy strażackiej – to była umowa z 
mieszkańcami,  że  te  środki  zostaną  ujęte  jako wkład własny do projektu z  RPO. 
Pewne są tylko środki z Lidera.
Ponadto Pan Sekretarz poinformował,  że poprawiono rów (przepust) na łące koło 
P. Grzegórzki i w Cześnikach koło P. Kiryczuka i Skóry.
Na koniec roku będzie brakowało w budżecie środków.
Pan Aleksander Karski zwrócił się o podsypanie zakrętu koło P. Bergiela w Nowej 
Kol. Horyszów Polski.
Pan Bogdan Pawlicha zapytał o realizację chodnika w Cześnikach.
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Pan Sekretarz wyjaśnił, że była taka umowa, iż kwota 15.000,-zł i 40.000,-zł pójdzie 
na projekt.
Pan  Pawlicha  zaproponował,  by  w  przypadku  niezakwalifikowania  projektu 
– te środki wydać jeszcze w tym roku.
Pan Sekretarz zaproponował, by te środki przeznaczyć na parking przy szkole.
Pan Pawlicha zapytał kiedy będzie coś wiadomo na temat środków zewnętrznych.
Pan Sekretarz poinformował, że sytuacja będzie znana pod koniec września.
Pan Marek Szajnoga zapytał o sprawę odwodnienia boiska w Jarosławcu (Orlik).
Pan Sekretarz wyjaśnił, że o odwodnieniu decydują odwierty geologiczne i projektant 
zadecydował, że odwodnienie nie jest potrzebne.
Pan Szajnoga zapytał czy jest potrzeba stawiania budynku socjalnego.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że tak, gdyż takie są wymogi ministerialne.
Pan  Wójt  dodał,  że  będą  potrzebne  środki  na  wyposażenie  tego  obiektu 
gospodarczego. Trzeba też już prowadzić rozmowy w sprawie poświęcenia boiska, 
jak  również  poświęcenia  sztandaru OSP Jarosławiec.  Ponadto trzeba sfinalizować 
sprawę przekazania gruntu wspólnotowego pod boisko.
Pan Szajnoga stwierdził,  że przecież mieszkańcy zgodzili  się na przekazanie tego 
gruntu.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  Zarząd  wspólnoty  chce  przekazać  ten  grunt  ale  tylko 
Szkole.
Pan Janusz Brzozowski poruszył temat zorganizowanego pikniku rodzinnego przez 
Stowarzyszenie z Jarosławca stwierdzając, że doszło do nieprzyjemnej sytuacji, gdyż 
Pani Dyrektor ze Szkoły w Jarosławcu zażyczyła sobie od Stowarzyszenia zapłaty 
za energię elektryczną. Piknik był zorganizowany w obiekcie gminnym, przy jego 
organizacji  każdy  pracował  społecznie,  bez  żadnego  wynagrodzenia  i  to  jest 
świństwo ze strony szkoły, żeby domagać się zapłaty za energię elektryczną.
Następnie  Pan Brzozowski  poruszył  temat  pisma Wójta Gminy Sitno do Starosty 
Zamojskiego  w  sprawie  dróg  powiatowych  stwierdzając,  że  nikt  o  tym  piśmie 
nie powiadomił radnych powiatowych. Trzeba skończyć z tą wojną i  informować 
wszystkich.
Pan Sekretarz wyjaśnił,  odnośnie ww. pisma, że wszyscy radni  powiatowi oprócz 
Pana  Bartosiaka  go  otrzymali.  Sytuacja  w  Powiecie  Zamojskim  jest  niezdrowa. 
Gmina  Komarów  miała  dofinansować  2,5  mln  zł  do  drogi  Komarów  –  Łabunie 
ale tego nie zrobiła. 
Natomiast radni powiatowi w ogóle nie przychodzą na sesje rady gminy.
Jeżeli  chodzi  natomiast  o  piknik  rodzinny  w  Jarosławcu  to  faktycznie  doszło 
do nieporozumienia.
Gmina  wsparła  organizację  pikniku  kwotą  500,-zł  z  funduszu  przeciwdziałania 
alkoholizmowi.
Pan  Janusz  Brzozowski  poinformował,  odnośnie  dróg  powiatowych, 
że Pan Franciszek Grela dostał od Starosty 40.000,-zł na drogę w Bożym Darze.
Pan Wójt  stwierdził,  że  sytuacja  w powiecie  jest  niepokojąca.   Drogi  powiatowe 
powinny być funkcjonalne.
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W przypadku wystawy rolniczej brakuje środków nawet na koszenie poboczy. 
Pan Janusz Brzozowski stwierdził, że to jest dziwne, że na wystawę rolniczą nie ma 
środków, gdyż ODR podlega pod Urząd Marszałkowski, gdzie rządzi PSL.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  pisma  w  sprawie:  pomocy 
dla powiatu puławskiego oraz lokalizacji biogazowni (pisma w załączeniu).
Pan  Wójt  wyjaśnił,  odnośnie  lokalizacji  biogazowni,  że  samorząd  nie  dysponuje 
odpowiednią działką.
Pan  Janusz  Brzozowski  zaproponował  lokalizację  przy  drodze  Jarosławiec  Stara 
Wieś  –  Szopinek  za  byłym  Zakładem  Rolnym.  Gaz  można  byłoby  sprzedać 
na osiedle mieszkaniowe.
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował lokalizację w Wólce Horyszowieskiej 
lub Horyszowie Polskim (Dolnica).
Pan Sekretarz poinformował, że brakuje środków finansowych na zawody sportowe 
w Miączynie i Rejowcu a rezerwy budżetowej praktycznie już nie ma.
Ponadto  trzeba  przegłosować  zobowiązanie  na  przyszły  rok  dot.  świetlicy 
w Horyszowie – Nowej Kolonii (brakuje ok. 9.000,-zł).
Brakuje również środków na plac zabaw przy Szkole w Kolonii  Sitno. Zgłoszono 
projekt do programu „Radosna Szkoła”. Można otrzymać do 65.000,-zł przy 50 % 
dofinansowaniu.
Pan Wójt  dodał,  że potrzeba również środków na dożynki gminne oraz spotkanie 
LGD. Ponadto 10 lipca odbędą się zawody strażackie w Mokrem.
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o podanie konkretnej brakującej kwoty.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że konkretna kwota będzie znana pod koniec roku ale może 
zabraknąć  300 –  400 tysięcy  złotych.  Natomiast  jeżeli  chodzi  o  wydatki  bieżące 
to potrzeba 6.000,-zł na zawody sportowe i 3.000,-zł na dożynki gminne. 7.000,-zł 
na dożynki gminne będzie pochodziło z LGD.
Przewodniczący Rady Gminy zapytał  kto jest  za  przeznaczeniem kwoty 9.000,-zł 
na ww. zadania.
Państwo  Radni  opowiedzieli  się  za  ww.  propozycją  jednogłośnie  w  głosowaniu 
jawnym.
Pan Janusz Brzozowski zwrócił  się z  prośbą o wypożyczenie autobusu gminnego 
na wycieczkę dla młodzieży z Jarosławca.
Pan Sekretarz poinformował, że na sierpień planowany jest remont autobusu dlatego 
trzeba wcześniej podać konkretną datę.
Pan Wójt poinformował, że również młodzież z Czołek planuje taki wyjazd, więc 
można byłoby to połączyć.
Następnie  Pan  Sekretarz  poprosił  o  przegłosowanie  kwoty  do  40.000,-zł  wkładu 
własnego na plac zabaw w Kolonii Sitno.
Państwo  Radni  opowiedzieli  się  za  ww.  propozycją  jednogłośnie  w  głosowaniu 
jawnym.
Pan Wójt poinformował, że potrzeba ok. 25.000,-zł na prace remontowe w związku 
z organizacją święta OSP Stabrów i Jarosławiec. Dlatego trzeba zwiększyć środki 
o ok. 10.000,-zł do kwoty 25.000,-zł.
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Państwo  Radni  opowiedzieli  się  za  ww.  propozycją  w  głosowaniu  jawnym  przy 
14 głosach za, 0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym.
Następnie  Państwo  Radni  jednogłośnie  w  głosowaniu  jawnym  opowiedzieli  się 
za wykonaniem projektu świetlicy w Nowej Kol. Horyszów Polski.
Pan Bogdan Pawlicha zapytał o termin rozpoczęcia prac w Cześnikach.
Pan Wójt poinformował, że prace rozpoczną się po 1 lipca.
Pan Sekretarz poinformował, że zostały poprawione drogi po położeniu linii gazowej. 
Nierówności zostały wyrównane i utwardzone drobnym tłuczniem.
Pan Wójt dodał, że jednak w Czołkach droga została w pewnym stopniu zniszczona.
Przewodniczący  Rady  Gminy  poinformował,  odnośnie  drogi  Horyszów  Polski 
– Rozdoły, że należałoby ją przedłużyć o 100 m., żeby nakryć odcinek zniszczony 
przez zakład gazowniczy.
Pan Wójt wyjaśnił, że potrzeba byłoby dodatkowo ok. 20.000,-zł.
Państwo  Radni  opowiedzieli  się  za  ww.  propozycją  jednogłośnie  w  głosowaniu 
jawnym.
Na tym zakończono realizację punktu „Sprawy różne”.

Ad. 8
Przyjęcie Protokołu z poprzedniej sesji

   
Protokół Nr XLV/2010 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  Państwo  Radni  zapoznali  się  z  tym 
Protokołem i czy są do niego uwagi.
Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. Protokół w głosowaniu jawnym przy 
13 głosach za, 0 przeciw i 2 głosach wstrzymujących.

Ad. 9
Zamknięcie obrad sesji

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym 
gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował:
Inspektor ds. Samorządu i Rozwoju Gminy
mgr Krzysztof Seń

                                  Przewodniczący Rady Gminy
/-/ Edward Tukiendorf


